



من الشعب الياباني
From the People of Japan

Embassy of Japan in Lebanon

February 16, 2023

Press Release

Japan Supports the Education of Children with Special Needs in Koura through First Step Together Association (FISTA)



Japan will extend a grant to First Step Together Association (FISTA), to support the construction of its school in Dedde (Koura) through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP). On February 16 2023, Ambassador MAGOSHI Masayuki signed a grant contract with Mrs. Sana Hamze, President of FISTA.

FISTA's school provides special education, vocational training, and social skills training to vulnerable Lebanese and non-Lebanese students with disabilities. Since the number of students had increased over the years with high demands for its specialized programme, FISTA had begun constructing new school buildings in Dedde-Koura; however, due to the unprecedented economic crisis that Lebanon has been facing, FISTA was unable to complete the construction of the entire school. Through the assistance from Japan, FISTA will increase its educational capacity and allow to more than 400 students to learn in comfortable learning environment.

At the signing ceremony, Ambassador MAGOSHI hoped this project will help mitigate the repercussions of the socio-economic crisis on the education of children with special needs, and affirmed Japan's keenness to maintain its assistance for Lebanon's most vital sectors. For its part, FISTA thanked Japan for the generous grant and stressed the importance of this project in expanding its educational and social services to support a larger number of students with special needs.



من الشعب الياباني
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

16 شباط، 2023

بيان صحفي

اليابان تدعم تعليم الأطفال ذوي الاحتياجات الخاصة في الكورة من خلال جمعية فيستا للتربية المختصة



ستقدم اليابان هبة لجمعية فيستا للتربية المختصة، لدعم بناء مدرستها في دده-الكورة، من خلال برنامج المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري (GGP). في 16 شباط 2023، وقع السفير ماغوشي ماسايوكي عقد الهبة مع السيدة سنا حمزة رئيسة جمعية فيستا.

تقدم مدرسة فيستا خدمات التعليم المختص والمهني والتدريب على المهارات الاجتماعية، للطلاب اللبنانيين وغير اللبنانيين ذوي الاحتياجات الخاصة، من الفئات الأكثر حرماناً. وبما أن عدد طلابها قد ازداد على مر السنين، مع ارتفاع الطلب على برنامجها المتخصص، بدأت فيستا تشييد مبان مدرسية جديدة في دده – الكورة. ولكن، بسبب الأزمة الاقتصادية غير المسبوقة التي يواجهها لبنان، لم تتمكن الجمعية من إكمال عملية البناء حتى النهاية. ومن خلال الهبة المقدمة من اليابان، ستتمكن فيستا من زيادة قدرتها التعليمية، الأمر الذي سيتيح لأكثر من 400 طالب من التعلم في بيئة تعليمية مريحة.

في حفل التوقيع، أعرب السفير ماغوشي عن أمله في أن يساهم هذا المشروع في التخفيف من تداعيات الأزمة الاجتماعية والاقتصادية على تعليم الأطفال ذوي الاحتياجات الخاصة، وأكد حرص اليابان على استمرار دعمها للقطاعات الأكثر حيوية في لبنان. من جانبها، شكرت فيستا اليابان على الهبة السخية وشددت على أهمية هذا المشروع في توسيع خدماتها التعليمية والاجتماعية لدعم عدد أكبر من الطلاب ذوي الاحتياجات الخاصة.